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Tisztelt Képviselő Úr!

A Házszabály 91 . §-a alapján .K1700. számon hozzám benyújtott, „Hogyan kívánj a
megállítani a szaktárca a hazai szőlőültetvények területének nagyarányú csökkenését?”
című írásbeli kérdésére a következő választ adom.

A sző lőterületek csökkenésének üteme két módon lassítható vagy állítható meg . Az
egyik út az új telepítések b ővítése, a másik pedig a kivágások visszaszorítása .

A szőlőterületek kivágását az európai borgiae telítettsége miatt támogatja az
Európai Unió. Ez egy kötelezően végrehajtandó európai uniós prpgrams amely az EU
álláspontja szerint hozzájárul a borpiaci felesleg csökkenéséhez. Nem képezi részét a
nemzeti támogatási programnak, azaz hazánk nem bír közvetlen befolyással az erre a
célra felhasználható források meghatározására.

Mindazonáltal minisztériumunk minden olyan lehet őséggel élt, amivel
koríátozhatja a támogatással kivágható magyarországi sz ő lőültetvények nagyságát. A
szölöiiltetvények kivágásához nyújtott támogatások feltételeiről szóló 10012008. (ViIl .
6.) FVM rendelet 9 . §-ának (1) bekezdése kimondja, hogy Magyarországon a progra m
három éve alatt összesen legfeljebb 6821 hektár szőlőültetvényt lehet támogatással
kivágni. Ezen kívül hazánk — ellentétben néhány más tagállammal — az EU-s támogatá s
mellé nem ad kiegészítő nemzeti támogatást sem .

A kivágások elsősorban a különböző (biológiai, fajtaszerkezeti stb .) okokból már
nem versenyképes ültetvényeket érintik .

Minisztériumurak ugyanakkor (a szakmai szervezetekkel egyetértésével) a sz őlő-bor
nemzeti támogatási programon keresztül a 20008/2009. borpiaci év kezdete óta körülbelü l
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31 milliö eurónyi (kb. 8,5 milliárd Ft) EU-s forrást biztosított szdlőültetvéttyek
telepítésére és korszerűsítésére. A szerkezetátalakítási támogatás szándékaink szerint
továbbra is fontos szerepet fog játszani a nemzeti támogatási programot-t belül . Igy az
elmúlt két évben mintegy 1600 hektárnyi új ültetvény létesült, további mintegy 150 0
hektárt pedig korszerűsítettek . Ezen ültetvények – kivágott társaikhoz képest — sokkal
jobban megfelelnek az éles európai borpitei verseny által támasztott követelményeknek .

Tárcánk a szakmai szervezetekkel és az Országgy ű lés Mezőgazdasági

bizottságának Szőlészeti és Borászati albizottságával szorosan együttműködve jövőben
különös figyelmet kíván fordítani a hazai szőlő- és bortermelés versenyképességének
javítására. Egy versenyképesebb ágazat várhatóan a maínáI több bort Iesz képes
elhelyezni a piacon, amely elkészítéséhez több szőlöültetvény termésére lesz szükség .

Végezetül szeretném megköszönni Képvisel ő úrnak, hogy kérdésével is segít i
közös munkánkat.

Budapest, 2010. július „Z' .”

'10 07/26 12 :15

	

TX/RX NO . 1588

	

P05


	page 1
	page 2

